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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 14. november 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 60 (L35) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål nr. 60: 

’’Hvordan har det historisk påvirket apotekernes bruttoavanceramme, når det 

beløb, der omfordeles via udligningsordningen, ændrer sig? ” 

 

Svar: 

Det påvirker ikke den aftalte bruttoavanceramme, at der sker en ændring eller 

en ændret omfordeling mellem apotekere i udligningsordningen i aftaleperio-

den. 

 

Regeringen vil i de kommende forhandlinger om apotekernes samlede brutto-

avanceramme, jævnfør de økonomiske bemærkninger til lovforslaget (L 35), 

med baggrund i den administrative tilpasning af udligningsordningen (og mål-

retning af enhedstilskud og ændret organisering af vagttjenesten) forhandle en 

reduktion af bruttoavancerammen for apotekersektoren. Baggrunden herfor er, 

at en tilpasning af udligningsordningen efter regeringens opfattelse skal kom-

me borgerne og det offentlige til gavn frem for at give sig udslag i en højere 

avance på lægemidler til alle apotekere, hvilket vil være tilfældet, hvis ikke 

bruttoavancerammen reduceres, når udligningsordningen tilpasses. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Dorthe Rodian Arleth 
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